
Protokół obrad 

LVII sesji Rady Miejskiej Góry 

z dnia 22 grudnia 2022 r. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 10.00 w Sali nr 1 Starostwa Powiatowego w Górze a 

zakończyła się około godziny 12.00. 

Rada obradowała w składzie 15 osobowym. W sesji brały udział osoby zaproszone według 

załączonych list obecności.  

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej Góry Pan Arkadiusz Szuper przywitał Radnych, Burmistrz 

Góry Irenę Krzyszkiewicz oraz wszystkich obecnych na Sali. 

Dalej przeprowadzono logowanie do elektronicznego systemu głosowania. Ustalono quorum. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco. 

1. Otwarcie 

2. Przyjęcie protokołu z LV sesji w dniu 9 listopada 2022 r. 

3. Przyjęcie protokołu z LVI sesji w dniu 6 grudnia 2022 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu 

przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości nagród za osiągnięte wyniki 

sportowe.  

6. Uchwała w sprawie wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków 

komunikacyjnych  

7. Uchwała w sprawie planu pracy rady miejskiej na rok 2023. 

8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Góra. 

9. Uchwała w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz za usługi opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 

i transportu nieczystości ciekłych do zlewni.  

10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty.  

11. Uchwała budżetowa Gminy Góra na rok 2023. 

12. Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra. 

13. Interpelacje i zapytania radnych 

14. Odpowiedź na interpelacje i zapytania radnych 

15. Wolne glosy i wnioski.  

16. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący zapytał o uwagi do porządku obrad.  

Burmistrz poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad poniższych uchwał. 



1. Uchwała zmieniająca uchwałę nr LIV.479.22 Rady Miejskiej Góry z dnia 28 

października 2022 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej.  

2. Uchwała w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu.  

3. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2022. 

4. Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 

5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek oraz sposobu 

poboru opłaty targowej na terenie Gminy Góra. 

6. Uchwala w sprawie pokrycia w roku 2022 części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi.  

Przewodniczący zaproponował aby powyższe uchwały wprowadzić bezpośrednio po punkcie 

sprawozdanie Burmistrza Góry.  

W związku z propozycją zmian rozpoczęto procedurę głosowania nad zmianą porządku 

obrad.  

Radni 13 głosami za przy 2 wstrzymujących przyjęli zmieniony porządek obrad. 

Po zmianach porządek obrad przedstawiał się następująco. 

1. Otwarcie 

2. Przyjęcie protokołu z LV sesji w dniu 9 listopada 2022 r. 

3. Przyjęcie protokołu z LVI sesji w dniu 6 grudnia 2022 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Uchwała zmieniająca uchwałę nr LIV.479.22 Rady Miejskiej Góry z dnia 28 

października 2022 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej.  

6. Uchwała w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu.  

7. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2022. 

8. Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 

9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek oraz sposobu 

poboru opłaty targowej na terenie Gminy Góra. 

10. Uchwala w sprawie pokrycia w roku 2022 części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi.  

11. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu 

przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości nagród za osiągnięte wyniki 

sportowe.  

12. Uchwała w sprawie wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków 

komunikacyjnych  

13. Uchwała w sprawie planu pracy rady miejskiej na rok 2023. 

14. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Góra. 

15. Uchwała w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz za usługi opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 

i transportu nieczystości ciekłych do zlewni.  



16. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty.  

17. Uchwała budżetowa Gminy Góra na rok 2023. 

18. Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra. 

19. Interpelacje i zapytania radnych 

20. Odpowiedź na interpelacje i zapytania radnych 

21. Wolne glosy i wnioski.  

22. Zamknięcie obrad. 

Radny Bartłomiej Czyż zwrócił się o 10 min przerwy celem zapoznania z przedstawionymi 

projektami uchwał. 

Burmistrz poinformowała, że przy każdym punkcie będzie dyskusja i wszystko będzie 

szczegółowo omówione. 

Poinformował, że bezpośrednio przy punkcie obrad będzie prowadzona dyskusja nad 

uchwałą. 

 

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z LV sesji w dniu 9 listopada 2022 r. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 15 głosami za jednogłośnie przyjęli protokół.  

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z LVI sesji w dniu 6 grudnia 2022 r. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 15 głosami za jednogłośnie przyjęli protokół.  

 

Ad. 4  Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz poinformowała, że w okresie międzysesyjnym podjęto 42 zarządzenia z czego 22 

dotyczyły powołania komisji przetargowych. Przetarg na modernizację infrastruktury 

informatycznej w Urzędzie oraz w OPS. Opracowano dokumentację na przebudowę drogi w 

Bronowie. Kolejne postępowanie na dostawy energii elektrycznej, teraz 0,27 gr kwh a będzie 

1,55 plus vat. Podwyżka bardzo znacząca. Nigdy nie byliśmy w takiej sytuacji, trudno jest 

planować jak mamy takie podwyżki. Dochody bieżące na tym samym poziomie. Wydatki 

bieżące rosną w strasznym tempie. Budżet bardzo trudny ale możliwy. Aby realizować zadania 

musimy zaciągnąć kredyt, po realizacji dostajemy zwrot środków. Dochody własne to 42 mln 

zł, 19 jednostek podległych pod gminę, na oświatę 23 mln zł dokładamy rocznie. Dysponujemy 

polski węgiel dla mieszkańców po preferencyjnych warunkach. Nie jest łatwo dyskutować na 

budżetem, zrealizowanymi zadaniami, łatwiej jest krytykować. Pytania dlaczego nie 

realizujemy tutaj albo tutaj a jak jest głosowanie nad budżetem to niektórzy radni się 

wstrzymują. Mieszkańcy powinni wiedzieć, że niektórzy rady się sprzeciwiają realizacji tych 

inwestycji. Zgoda buduje. Rok przed wyborami, można się wykazać pozytywnie. 16 grudnia 

podpisano umowę na budowę obwodnicy Góry, niektórzy mówili, że jest to nie realne. 



Wykonywana jest dokumentacja na przebudowę drogi z Góry do Leszna. 80 mln zabezpieczono 

na drogę Rawicz – Niechlów. Podpisano zostało porozumienie miedzy GDDKIA a DSDIK na 

budowę wiaduktu kolejowego nad S5. Niedługo się rozpocznie budowa drugostronnego 

zasilania Góry. Dzięki temu łatwiej będzie pozyskać inwestorów. Sprzedano nieruchomości na 

ok 26 tysięcy. Nadal przebywają u nas uchodźcy z ukrainy. OSP pozyskały kolejne środki 

zewnętrzne za zakup sprzętu oraz wyposażenia. Odbyła się manifestacja z okazji święta 

niepodległości, bieg. Ponad 100 osob wzięło udział w walce o puchar Burmistrza w taekwondo. 

Z Polskiego Ładu będzie realizowane 20 inwestycji, 11 na wsiach a 9 w mieście. Podpisano 

aneks do ZIT. Chodzi o budowę ścieżek rowerowych. Czekam na rozstrzygnięcia kolejnych 

wniosków. Nie czas na kłótnie, jest okres przedświąteczny. 20 grudnia uroczystość z okazji 50 

lecia pożycia małżeńskiego. 8 par brało udział. 

 

Ad. 5 Uchwała zmieniająca uchwałę nr LIV.479.22 Rady Miejskiej Góry z dnia 28 

października 2022 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej.  

Burmistrz poinformowała, że w razie szczegółów Pan Skarbnik udzieli szczegółowych 

odpowiedzi.  

Bartłomiej Czyż zapytał jaka jest różnica między tymi obligacjami a tymi które spłacamy 

obecnie.  

Skarbnik odpowiedział, że były rozłożone w innych terminach. Oprocentowanie jest korzystne, 

wibor jest 6 miesięczny.  

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za przy 1 przeciw i 2 wstrzymującymi przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 6 Uchwała w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za przy 1 przeciw i 2 wstrzymującymi przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 7 Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2022. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za przy 3 wstrzymujących przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 8 Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 11 głosami za przy 1 przeciw i 3 wstrzymującymi przyjęli uchwałę. 



 

Ad. 9 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek oraz 

sposobu poboru opłaty targowej na terenie Gminy Góra. 

Bartłomiej Czyż poprosił o wyjaśnienie.  

Burmistrz poinformowała, że chodzi o m2. Ktoś płaci za np. 2m2 a sprzedaje z busa. Chciano 

to uregulować ale RIO wniosło uwagi.  

Skarbnik poinformował, że mówił już o tym na komisjach. RIO podniosło problemy 

techniczne. Chciano uregulować problem z naliczaniem metrów, głównie chodziło o sprzedaż 

z pojazdów. Sprzedawcy twierdzili, że jest to powierzchnia magazynowa. Według RIO opłata 

tylko za miejsce sprzedaży a nie za powierzchnię magazynową. Podobnie z zaokrągleniami.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 15 głosami za przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 10 Uchwala w sprawie pokrycia w roku 2022 części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi.  

Bartłomiej Czyż zapytał czy jest to kwota ok 240 tysięcy? 

Burmistrz odpowiedziała, ze tak. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 15 głosami za przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 11 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu 

przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości nagród za osiągnięte wyniki 

sportowe.  

Maciej Liśkiewicz poinformował, że Komisja Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Bartłomiej Czyż zapytał czy nie można przyjąć ogólnego założenia że wszystkie dyscypliny 

sportowe są dla nas ważne? 

Burmistrz odpowiedziała, że intencją było aby ując dyscypliny, które faktycznie są na naszym 

terenie uprawiane. Jesteśmy otwarci na zmiany.  

Bartłomiej Czyż złożył wniosek o ujęcie dyscypliny taekwondo w uchwale. 

Rozpoczęto procedurę głosowania nad wnioskiem Radnego Bartłomieja Czyża. 

Radni 15 głosami za przyjęli wniosek.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto glosowanie. 

Radni 15 głosami za przyjęli uchwałę wraz z poprawką.  



 

 

Ad. 12 Uchwała w sprawie wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków 

komunikacyjnych. 

Jacek Szczerba poinformował, ze Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto glosowanie. 

Radni 15 głosami za przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 13 Uchwała w sprawie planu pracy rady miejskiej na rok 2023. 

Adam Chmiel poprosił aby w I kwartale zaplanować spotkanie z przedstawicielami Policji, 

Straży Pożarnej oraz BZK celem przedstawienia informacji o stanie bezpieczeństwa na 

terenie Gminy.  

Przewodniczący poinformował, że te tematy mogą być podjęte na Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Porządku Publicznego. Wszyscy Radni zostaną zaproszeni na komisję.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto glosowanie. 

Radni 15 głosami za przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 14 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Góra. 

Tadeusz Biernacki poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Adam Chmiel poprosił aby wprowadzić uwagi zgłoszone na komisji w późniejszym czasie.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto glosowanie. 

Radni 15 głosami za przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 15 Uchwała w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz za usługi opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych do zlewni.  

Tadeusz Biernacki poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Henryk Drozdowski poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  



W związku z brakiem pytań rozpoczęto glosowanie. 

Radni 15 głosami za przyjęli uchwałę. 

 

AD. 16 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty.  

Burmistrz poprosiła o wprowadzenie autopoprawki. Opłaty muszą się bilansować z 

wydatkami. Przyjęło założenie minimalizacji odpadów aby podwyżka nie była tak wysoka.  

Stawki na poziomie 35 zł oraz 33 zł w przypadku kompostownika.  

Rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką.  

Radni 11 głosami za przy 4 przeciw przyjęli autopoprawkę.  

 

Tadeusz Biernacki poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Henryk Drozdowski poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Adam Chmiel stwierdził, że 4 radnych zagłosowało przeciwko tej autopoprawce. Pomimo 

przyjęciu minimalnych wartości, Góra ma najwyższe stawki za śmieci w promieniu 

kilkudziesięciu kilometrów. Podczas komisji poruszono kilka tematów aby zminimalizować 

koszty gospodarowania odpadami. 3 tysiące osób brakuje w deklaracjach. My za to płacimy. 

Powinno się edukować dorosłych jak prawidłowo segregować. Nie zgadzają się na podwyżkę 

opłaty bez prowadzenia działań aby to zminimalizować.  

Burmistrz odpowiedziała, że każdy projekt uchwały jest dokładnie analizowany i 

porównywany z innymi gminami. Prowadzone są rozmowy aby przystąpić do związku gmin 

wspólnie z Głogowem. Zrobiono rozeznanie jakie są stawki w okolicy. Nasza kwota nie jest 

największa w okolicy. Trzeba zobaczyć specyfikę gminy, gmina jest rozpięta. 35 sołectw i 

miasto. Inaczej się odbiera odpady z małej gminy a inaczej z takiej rozległej. Musimy podnieć 

bo musi się bilansować. Im więcej porażek tym więcej osób zadowolonych na Sali a obok 

sukcesów przechodzi się obojętnie.  

Rozpoczęto procedurę głosowania nad uchwałą.  

Radni 11 głosami za przy 4 przeciw przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 17 Uchwała budżetowa Gminy Góra na rok 2023. 

Burmistrz poprosiła o wprowadzenie autopoprawki.  

Rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką.  

Radni przyjęli autopoprawkę 12 głosami za przy 3 głosach wstrzymujących. 



Przewodniczący poinformował, że RIO wydała pozytywne opinie o budżecie oraz o 

możliwości sfinansowania deficytu. 

Maciej Liśkiewicz poinformował, że Komisja Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Tadeusz Biernacki poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Jacek Szczerba poinformował, ze Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Henryk Drozdowski poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Burmistrz poinformowała, że najwięcej wydajemy na oświatę, następnie inwestycje, opieka 

społeczna. Musimy zmniejszyć wydatki bieżące. Koszt energii jest bardzo duży.  

Bartłomiej Czyż zwrócił uwagę na temat wynagrodzeń w sferze administracji. Poprosił aby 

Burmistrz potwierdziła, że rozmawiano o tym i nie ma żadnych zastrzeżeń.  

Burmistrz odpowiedziała, że widzi potrzebę podwyżek jednak musi wygospodarować środki 

na to. Podwyżki do najniższej krajowej zostaną zrealizowane. Dodatkowe środki będą 

przyznawane w zależności od budżetu. Pewne ograniczenia są, trzeba przeczekać ten rok.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni przyjęli uchwałę 11 głosami za przy 3 przeciw oraz 1 wstrzymującym.  

Przewodniczący podziękował pracownikom oraz burmistrzowi za przygotowanie tego 

budżetu.  

Burmistrz podziękowała pracownikom, kierownikom oraz radnym za pomoc i wsparcie. 

Zgoda buduje, niezgoda rujnuje. Mieszkańcy oceniają. Informacja w eter na pewno pójdzie o 

tym, że część radnych była przeciwko budżetowi i inwestycjom na terenie gminy. Wielka 

wdzięczność należy się Panu Marszałkowi Województwa oraz Wojewodzie za liczne 

wsparcie.  

 

Ad. 18 Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra. 

Burmistrz poprosiła o wprowadzenie autopoprawki.  

Rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką.  

Radni przyjęli autopoprawkę 12 głosami za przy 2  głosach przeciwnych oraz 1 

wstrzymującym. 

 

Przewodniczący poinformował, że RIO wydała pozytywną opinię o WPF. 

Maciej Liśkiewicz poinformował, że Komisja Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



Tadeusz Biernacki poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Jacek Szczerba poinformował, ze Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Henryk Drozdowski poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni przyjęli uchwałę 11 głosami za przy 3 przeciw oraz 1 wstrzymującym.  

 

Ad. 19 Interpelacje i zapytania radnych. 

W związku z brakiem interpelacji oraz zapytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu. 

 

Ad. 20 Odpowiedź na interpelacje i zapytania radnych 

Rozpoczęto realizację kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. 21 Wolne glosy i wnioski.  

Maciej Liśkiewicz podziękował za montaż lamp na ul. Piastów.  

Mieczysław Fortecki złożył pismo w sprawie krzywego chodnika przy ul. Głogowskiej.  

Burmistrz odpowiedziała, że chodnik o którym mówił ostatnio należy do wspólnoty. 

Zbigniew Przybylski podziękował za montaż lamp w Sławęcicach i Glince.  

Bronisław Barna złożył życzenie świąteczne oraz podziękował Burmistrz za współprace.  

Burmistrz wraz z Przewodniczącym złożyli życzenia świąteczne wszystkim mieszkańcom 

gminy.  

 

Ad. 22 Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął LVII sesję rady 

miejskiej.  

Na tym protokół zakończono. 

Prot. M.Sz. 


